

Vice-Principal Academic and Research Bishop's University

Location: Sherbrooke

(La version française suit.)

Position Summary

Bishop's University is a primarily undergraduate institution with strong disciplinary programs set within a model based on breadth and depth of learning, a deep commitment to effective instruction, a growing research culture and a collegial style of institutional governance. The institution scores among the highest in Canada for student engagement and quality of educational experience.

The Vice-Principal Academic and Research is a key senior executive member reporting to the Principal and Vice-Chancellor. As the senior academic officer of the University, the Vice-Principal Academic and Research will work closely with the Principal and Vice-Chancellor, acting as their primary advisor on all academic operations. In the absence of the Principal and Vice-Chancellor, the Vice-Principal Academic and Research shall exercise all the powers of the Principal and Vice-Chancellor.

Ensuring a continuing focus on the pursuit of excellence, the Vice-Principal Academic and Research will steer the core academic operations of the University and will be responsible for providing academic leadership and direction to ensure program, research and scholarly excellence.

The key focus of the Vice-Principal Academic and Research will be to ensure that Bishop's sustains an accessible, responsive and innovative learning and teaching environment that prepares students for the world through strong disciplinary programs set within a model based on breadth and depth of learning, collaboration across disciplines, research and creativity, meaningful interaction with faculty and staff, and opportunities to learn by doing.

Opportunities for action during the first term

Bishop's University is currently undergoing a period of significant transformation. Among their key opportunities for action, the Vice-Principal Academic and Research will play a leadership role in advancing and implementing the ongoing institutional strategy, particularly with respect to innovation in academic program offerings and the development of research. They will also play a central role in reviewing academic operations and in the long-term planning of resources. This renewal of programs and operations will ultimately contribute to efforts aimed at attracting top-tier students and meeting the needs of today's and tomorrow's student populations.

Ideal profile

Bishop's University is seeking an accomplished academic leader with strong leadership skills, strategic expertise in planning and change management, and a proven ability to drive innovation and organizational transformation. The successful candidate will hold a terminal degree and bring a solid record of teaching, research, and the development and administration of academic programs. With broad experience in higher education, they will foster an environment grounded in collegiality, integrity, and compliance, while mobilizing the university community toward institutional goals.

The ideal candidate is recognized for promoting research and academic excellence and advancing innovative approaches that respond to the diverse and evolving needs of learners. A collaborative and authentic leader, they demonstrate a deep commitment to Equity, Diversity, Inclusion, and Indigenization, and are known for being consultative yet decisive, patient yet forthright, and always guided by ethical principles. Their passion for education and dedication to enhancing the student experience will enable them to build on Bishop's legacy while advancing its academic mission with vision and purpose.

Bishop's University

Bishop's University is a predominantly undergraduate English-language university. Its primary focus is offering students a quality education in business, sciences, social sciences, the humanities and education. Its small size (2600 full-time students) and extensive on-campus residence offering encourage students to immerse themselves in a comprehensive university experience.

Programs

Bishop's University offers B.A., B.B.A., B.Ed., B.Sc., M.Ed., M.Sc. as well as Psy.D. programs through three Faculties and two Schools. Please consult the University website, especially the academic programs section, to learn more about its extensive program offerings at www.ubishops.ca.

Faculty

Bishop's University boasts some of Canada's best university professors. They have chosen to work at Bishop's because they love to teach and work with undergraduate students. Great emphasis is put on personal interaction between students and professors through small classes and frequent use of seminars, laboratories, and tutorials. Bishop's 120 full-time faculty members are also involved in important research, publishing, professional and creative activities.

Location

Bishop's is located in the bilingual community of Lennoxville, a borough of Sherbrooke, the sixth largest metropolitan area in Quebec. The Eastern Townships region offers a rich history, diverse cultural offerings and exceptional outdoor recreational opportunities. Education at all levels (kindergarten through university) is available in French and English.

Sherbrooke has recently been identified as one of the top five cities in Canada to raise a family.

<https://www.ctvnews.ca/canada/best-cities-in-canada-to-raise-a-family-according-to-one-study-1.6307438>

Campus

Bishop's 550-acre campus boasts 25 buildings, including seven residences, a Library Learning Commons, and an archival library, two theatres, outstanding classrooms, laboratory and athletic facilities, an arena, a historic chapel, a music recital hall and a daycare. A duck pond and wildlife refuge, an educational farm and a golf course are also found on campus.

Alumni

Over 17,000 individuals around the world proudly claim Bishop's University as their alma mater. Bishop's graduates are among the most cohesive and supportive alumni groups in Canada. Alumni branches around the world host events throughout the year for graduates and friends of the University.

This is a unique opportunity for a dedicated, passionate, transformative and inclusive leader. To apply for this position, please submit your application and related materials to Marie-Hélène Gaudreault at mgaudreault@boyden.com and state the title of the position in the subject line of your email. Submissions will be accepted until the position is filled. Bishop's will begin its formal review of applications **at the beginning of December 2025** with an anticipated start of July 1st, 2026.

We thank all applicants for their interest, however, only those under consideration for the role will be contacted.

In accordance with Canadian immigration requirements, priority will be given to Canadian citizens and permanent residents. All qualified candidates are encouraged to apply. Bishop's University implements an equal access employment program under the Act respecting equal access to employment in public bodies. The University welcomes applicants who are committed to upholding the values of equity, diversity and inclusion and who will assist us expand our capacity for diversity and inclusion. We encourage applications from members of groups that have been historically disadvantaged and marginalized, including Indigenous peoples, visible and ethnic minorities, persons living with disabilities, women and 2SLGBTQIA+ persons (including the possibility of accommodation during the selection and pre-selection of candidates).

Boyden and Bishop's University will provide accommodations upon request during the recruitment, selection, and assessment process for candidates with a disability.

Vice-principal·e, Affaires académiques et recherche Université Bishop's

Lieu : Sherbrooke

Description du poste

L'Université Bishop's est principalement une institution de formation de premier cycle, reconnue pour la solidité de ses programmes disciplinaires. Son modèle pédagogique met l'accent à la fois sur l'ampleur et la profondeur des apprentissages, appuyé par un engagement marqué envers un enseignement de qualité, une culture de recherche en pleine croissance et un mode de gouvernance institutionnelle collégiale. L'institution est cotée parmi les meilleures au Canada pour ce qui est de l'engagement de la population étudiante et de la qualité de l'expérience formative.

La personne Vice-principale aux affaires académiques et à la recherche est un membre clé de l'exécutif, qui relève du Principal et vice-chancelier. En tant que principale officielle académique de l'Université, la personne Vice-principale aux affaires académiques et à la recherche travaille en étroite collaboration avec le Principal et vice-chancelier, agissant en tant que principale conseillère sur toutes les affaires académiques. En l'absence du Principal et vice-chancelier, la personne Vice-principale aux affaires académiques et à la recherche exerce tous les pouvoirs du Principal et vice-chancelier.

En veillant à maintenir une attention constante à la quête de l'excellence, la personne Vice-principale aux affaires académiques et à la recherche dirigera les principales activités académiques de l'Université et sera responsable d'assurer le leadership et l'orientation académiques afin de garantir l'excellence des programmes, de la recherche et des activités savantes.

L'objectif principal de la personne Vice-principale aux affaires académiques et à la recherche sera de veiller à ce que l'Université maintienne un environnement d'apprentissage et d'enseignement accessible, réactif et innovant, qui prépare les étudiantes et étudiants au monde grâce à des programmes d'études solides, intégrés dans un modèle fondé sur la diversité et la profondeur des apprentissages, la collaboration interdisciplinaire, la recherche et la créativité, des interactions significatives avec le corps professoral et le personnel, ainsi que des occasions d'apprentissage par la pratique.

Opportunités d'action au cours du premier mandat

L'Université Bishop's traverse présentement une période de profondes transformations. Parmi ses principales opportunités d'action, la personne Vice-principale aux affaires académiques et à la recherche jouera un rôle de leadership dans la promotion et la mise en œuvre de la stratégie institutionnelle en cours, notamment en matière d'innovation dans l'offre de programmes d'études et de développement de la recherche. Elle jouera également un rôle central dans la révision des opérations académiques et la planification à long termes des ressources. Cette refonte des programmes et des opérations contribuera, ultimement, aux efforts de recrutement d'une clientèle étudiante de premier niveau et à répondre aux besoins des populations étudiantes d'aujourd'hui et de demain.

Profil idéal

L'Université Bishop's est à la recherche d'un·e leader académique chevronné·e, doté·e de solides compétences en leadership, d'une expertise stratégique en planification et en gestion du changement, ainsi que d'une capacité éprouvée à stimuler l'innovation et la transformation organisationnelle. La personne retenue sera titulaire d'un diplôme terminal et possédera un solide dossier en enseignement, en recherche et en développement et gestion de programmes académiques. Forte d'une vaste expérience dans le milieu de l'enseignement supérieur, elle saura instaurer un environnement fondé sur la collégialité, l'intégrité et la conformité, tout en mobilisant la communauté universitaire autour des objectifs institutionnels.

La personne idéale est reconnue pour promouvoir la recherche et l'excellence académique, et pour mettre de l'avant des approches innovantes répondant aux besoins diversifiés et évolutifs des apprenants. La personne titulaire est collaborative, authentique et fait preuve d'un engagement profond envers l'équité, la diversité, l'inclusion et l'indigénisation. Elle se distingue également par sa capacité à être à la fois consultative et décisive, patiente tout en étant directe, et toujours guidée par des principes éthiques. Sa passion pour l'enseignement et son engagement à enrichir l'expérience étudiante lui permettront de s'appuyer sur l'héritage de Bishop's tout en faisant progresser sa mission académique avec vision et détermination.

Université Bishop's

L'Université Bishop's est une université anglophone principalement axée sur le premier cycle. Sa mission première est d'offrir à la population étudiante une formation de qualité en administration, en sciences, en sciences sociales, en sciences humaines et en éducation. Sa petite taille (2 600 étudiant·e·s inscrit·e·s à temps plein) ainsi que son importante offre de résidences sur le campus favorisent une immersion complète dans l'expérience universitaire.

Programmes

L'Université Bishop's offre des programmes de B.A., B.A.A., B.Ed., B.Sc., M.Ed., M.Sc. ainsi que Psy.D dans trois facultés et deux écoles. Veuillez consulter le site Web de l'Université, particulièrement la section des programmes d'études, pour en connaître davantage : www.ubishops.ca.

Corps professoral

L'Université Bishop's s'enorgueillit de compter certain·e·s des meilleur·e·s professeur·e·s d'université au Canada. Ces personnes ont choisi de travailler à Bishop's, car elles aiment enseigner à des étudiant·e·s de premier cycle et travailler avec ces derniers·ères. Les professeur·e·s accordent une grande importance aux interactions personnelles avec la population étudiante, qui sont facilités par la taille réduite du nombre d'élèves par classe et l'utilisation fréquente de séminaires, de laboratoires et de classes dirigées. Les 120 membres à temps plein de leur corps enseignant participent, en outre, à des recherches et à des publications importantes, ainsi qu'à des activités professionnelles et créatives.

Emplacement

Bishop's se trouve dans la collectivité bilingue de Lennoxville, près de Sherbrooke, la sixième région métropolitaine en importance au Québec. La région des Cantons-de-l'Est se distingue par la richesse de son histoire, la diversité de son offre culturelle et l'excellence de ses possibilités de loisirs en plein air. L'enseignement de la maternelle à l'université y est accessible en français et en anglais.

Sherbrooke a récemment été nommée l'une des cinq meilleures villes au Canada pour élever une famille.

<https://www.ctvnews.ca/canada/best-cities-in-canada-to-raise-a-family-according-to-one-study-1.6307438>

Campus

Le campus de 550 acres de Bishop's compte 25 bâtiments, dont sept résidences, une bibliothèque centre d'apprentissage et une bibliothèque d'archives, deux théâtres, des classes remarquables, des installations de laboratoire et de sport, un stade, une chapelle historique, une salle de concert et une garderie. On trouve également sur le campus une canardière, un refuge faunique, une ferme éducative et un terrain de golf.

Diplômé·e·s

Plus de 17 000 personnes dans le monde revendiquent fièrement l'Université Bishop's comme leur alma mater. Les diplômé·e·s de Bishop's figurent parmi les groupes d'anciens et d'anciennes les plus cohésifs et les plus solidaires au pays. Des sous-groupes du monde entier organisent des activités et des événements tout au long de l'année à l'intention des diplômé·e·s et des ami·e·s de l'Université.

Ce poste représente une occasion unique pour une personne se démarquant par son leadership inclusif et transformatif, son dévouement et sa passion. Pour soumettre votre candidature, veuillez faire parvenir votre demande et les documents connexes à Marie-Hélène Gaudreault à mgaudreault@boyden.com, en indiquant le titre du poste à la ligne objet de votre courriel. Les candidatures seront acceptées d'ici à ce que le poste soit comblé. Bishop's débutera la revue formelle des candidatures **au début du mois de décembre 2025** avec une entrée en fonction prévue le 1^{er} juillet 2026.

Nous remercions de leur intérêt toutes les personnes ayant soumis leur candidature. Cependant, seules celles dont la candidature est à l'examen pour le poste seront contactées.

Conformément aux exigences du gouvernement canadien en matière d'immigration, la priorité sera accordée aux citoyen·ne·s canadien·ne·s et aux résident·e·s permanent·e·s. Toutes les personnes candidates qualifiées sont encouragées à postuler. L'Université Bishop's met en œuvre un programme d'accès à l'égalité en emploi en vertu de la Loi sur l'accès à l'égalité en emploi dans des organismes publics. Elle accueille les personnes candidates qui sont déterminées à respecter les valeurs d'équité, de diversité et d'inclusion, et qui l'aideront à renforcer sa capacité en matière de diversité et d'inclusion. Nous encourageons les demandes des membres de groupes historiques désavantagés et

marginalisés, notamment les Autochtones, les minorités visibles et ethniques, les personnes handicapées, les femmes et les personnes 2SLGBTQIA+ (y compris la possibilité de mesures d'adaptation pendant la présélection et la sélection).

Boyden et l'Université Bishop's offriront des aménagements sur demande aux candidat·e·s handicapé·e·s durant le processus de recrutement, de sélection et d'évaluation.